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Tilstede: Forfall: 

Politiinspektør Audun Kristiansen, OPD 
Førstestatsadvokat Jens Olav Sæther, OST 
Politiadvokat Tone Strømsnes Olsen, Økokrim  
Agnes Beate Morland Hemiö, Kripos retts – og påtaleavdeling 
Advokat Aase Sigmond, DNA 
Advokat Marius Dietrichson, Forsvarergruppen i DNA 
Advokat Hege Salomon, bistandsadvokatene 
Nestleder/dommer Tarjei Istad, Ringerike, Asker og Bærum 
tingrett  

Fra Oslo tingrett: 
Sorenskriver Yngve Svendsen 
Avdelingsleder/dommer Anne Margrethe Lund 
Tingrettsdommer Ina Strømstad  
Seksjonsleder Lisbeth Ordemann 
Seniorrådgiver Rita Weltzien  
 

Politiinspektør Beate 
Brinch Sand, OPD  
Førstestatsadvokat 
Lars Erik Alfheim, 
OST, Statsadvokat 
Henrik Horn, 
Økokrim 
Avdelingsleder Erik 
Marthinussen, 
Kripos retts – og 
påtaleavdeling 
Direktør Kari 
Gitmark, Oslo 
tingrett 
Førstestatsadvokat 
Fredrik Ranke, NAST   
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Møterom: 
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Sak: 
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Sak Tema Avgjørelse/oppfølging 

0 Yngve Svendsen ønsket velkommen til møte. 

Lund gjennomgikk referat fra 08.03.23 og følgende punkter ble kommentert: 

4. Ny voldserstatingslov – Det har ikke kommet inn så mange saker og det vil ikke bli 
utarbeidet retningslinjer før vi får mer erfaring. 
5. Identitetskontroll – Identitetskontroll for meddommere er innført, men for tiltalte og 
vitner er det lagt på is inntil videre. 
6. I mål – og strategiplanen skal tingrettens behandling av tvangsmidlene i 
straffeprosessloven gjennomgås. Det skal gjennomføres et seminar om dette 5. januar 
2024, hvor også andre aktører vil bli invitert. Det vil ikke berammes hovedforhandlinger 
denne dagen. 
8. Forsvarernes utfordringer med å bli satt over til påtalejuristene har bedret seg. 

 

1 Den økonomiske situasjonen for domstolene 
Svendsen informerte om hvilke betydninger statsbudsjettet vil ha å si for Oslo tingrett. 
Det så lyst ut da det i statsbudsjettet ble foreslått en økning på 8,5% til domstolene. 
Men i etterkant ble det sendt ut en pressemelding fra DA som var heller nedslående. 
Det er i budsjettet ikke tatt høyde for de økte utgiftene de siste årene, så 

 



budsjettforslaget er i realiteten et kutt. Vi har i 2023 redusert bemanningen og vil nok 
måtte fortsett med det i 2024. Oslo tingrett er forberedt og prosesser er i gang, men 
det vil bli mindre ressurser til straffesakene.  

2 Lyd og bilde 
Svendsen informerte om status for innføring av lyd og bilde i retten. 
Samarbeidsprosjekt med DA er i gang for å få til en god lagringsordning. Resultatet av 
dette vil også komme til nytte i de andre domstolene. Vi har ventet en god stund på 
levering av utstyr, men det er nå meldt at dette vil komme 6. november. IT-direktør i 
DA er på besøk i disse dager hvor dette blant annet vil være på agendaen. 
Tingrettsdommer Helen Engebrigtsen er med på et prosjekt om regelverksutvikling. Det 
er satt av 15 millioner i statsbudsjettet til lyd og bilde. 

 

3 Hurtigspor U18  
Det er et stort søkelys på behandling av U18-saker, og Oslo tingrett har foreslått å 
opprette et prøveprosjekt med et hurtigspor for disse sakene. Med dette forslaget vil 
ungdommen komme raskere i gang med gjennomføringen av straffen enn det som er 
tilfelle nå, og i bruddsaker skal saken raskt inn for retten. Planen er å ta bruddsakene 
inn i avdelingenes fengslingsuker slik at de kan behandles få dager etter at de kommer 
inn. Det er behov for tilføring av midler for å få til dette. Blir det besluttet vil vi legge 
opp til en god dialog med aktørene. Sommeren 2024 vil være det tidligste man kan 
komme i gang med dette. 
Det blir kommentert fra adv. Sigmond at det ofte er PUM som setter en stopp for rask 
berammelse av disse sakene. Lund sier at det i lovendringsforslag som nå ligger i 
justiskomiteen, er det foreslått en oppmykning på PUM. I tillegg sendes det inn 
begjæring om forhåndsberamming fra påtalemyndigheten i påvente av PUM.  

 

4 Bistandsadvokatene v/ Hege Salomon 
-Fra hvilket tidspunkt gjelder oppnevning av bistandsadvokat? 
I forskriften har den salærberettigede krav på salær fra det tidspunkt oppnevnelsen gis. 
Internt har vi sagt at saksbehandler skal sette at oppnevningen gjelder fra dagen 
søknaden er inngitt. Dersom det redegjøres for tidligere arbeid i søknaden og det 
anmodes om det, så kan det settes at oppnevningen gjelder fra dette tidspunkt. 

-Aktørportalen i rettsferien 
Det forventes at man, eller en stedfortreder, er på aktørportalen hver dag, men vi 
prøver å ta hensyn med tanke på frister i rettsferien. Noen saker haster imidlertid, og 
da må fristen settes kort selv om det er rettsferie. 

 

 

5 Forventet saksinngang fra OPD, OST, NAST og Økokrim 
OPD: Det er en økning i antall straffesaker, spesielt U18. Restansene stiger, men de er 
innenfor måltall. Det vil nok bli noen restanseaksjoner i løpet av høsten som vil føre til 
saksøkning til Oslo tingrett 
OST: Det er ingen økning i saker hos OST. Lite berammelser i okt/nov kan føre til at det 
kommer flere saker. 25. juni saken er varslet at vil komme tilbake fra Riksadvokaten om 
kort tid. 
Økokrim: Ikke noen større saker fremover. 

 



NAST: Det er litt tidlig å si noe endelig om sakstilfanget fra NAST i 2024. Det blir enkelte 
lange saker. I skrivende stund vet jeg om ca. fem-seks lengre saker som skal gå for OTIR, 
men det kan bli mer. (Fra e-post grunnet forfall) 

 

6. Eventuelt 
Fra Sigmond: I pålegg om tilsvar fra retten blir advokatene bedt om at tilsvaret også 
sendes påtalejuristen på saken. Ettersom det ikke alltid er klart hvem som skal gå med 
saken, så medfører dette vanskeligheter. 
Fra Dietrichson: I regjeringens forslag til statsbudsjett er økningen i rettshjelpssatsen på 
35 kroner. Dette er mindre enn regjeringens anslag for inflasjon, og innebærer dermed 
en realnedgang i satsen. Det er en skuffelse for Advokatforeningen. Dietrichson 
opplyste at dette var hans siste møte i det han slutter som leder for forsvarergruppen. 
Yngve Svendsen takket han for godt samarbeid gjennom mange år. 

Fra Salomon: Det er ønskelig med fellesmøte for de faste bistandsadvokatene 

Oslo tingrett 
undersøker 
mulighetene for å 
sende tilsvaret 
elektronisk fra Lovisa. 

Møte med 
bistandsadvokatene 
kan muligens 
gjennomføres over 
nyttår. 

 Anne Margrethe Lund takket for et fint møte. Det vil bli nytt møte onsdag 6. mars 
11.30 

 

 


